
MAGISTRÁT MĚSTA ÚSTÍ NAD LABEM 

Odbor kultury, sportu a sociálních služeb 

Velká Hradební 8, 400 01 Ústí nad Labem 

 

Zápis č. 8 

ze zasedání Kulturní komise RM dne 8. listopadu 2017 
 

Přítomni:  dle prezenční listiny 
 

Nepřítomni: Jaroslav Pém, JUDr. Ilona Tajchnerová   
 

 

Kulturní komise je usnášení schopná 5 hlasy. 
 

Vzhledem k nepřítomnosti předsedy a místopředsedkyně, pověřil telefonicky p. Pém vedením 

tohoto jednání komise Bc. Hyškovou. 

 

Program jednání  

Došlo k rozšíření programu jednání oproti zaslané pozvánce a to o body 3 a 4. 

1. Zahájení 

2. Schválení zápisu z minulého jednání  

3. Žádost o poskytnutí dotace z rozpočtu Statutárního města Ústí nad Labem z Fondu RM 

v roce 2017 

4. Žádost o změnu údajů v žádostech o poskytnutí dotací v oblasti kultury pro rok 2017 

5. Grantový systém a další způsoby financování kultury v letech 2018-2020 z rozpočtu města 

Ústí nad Labem 
6. Různé 

 
 

HLASOVÁNO:   5 pro  0 proti  0 zdržel se 

 

Usnesení: Kulturní komise schvaluje program 8. jednání KK v roce 2017 v upraveném znění. 
 

 

 

1. Zahájení 

Pověřená členka komise Bc. Barbora Hyšková přivítala přítomné členy komise a zahájila 

jednání. 

Schválení zápisu z minulého jednání: 

Návrh na usnesení: Kulturní   komise  RM  schvaluje zápis ze  7.  jednání  KK, které se konalo 

24. 10. 2017. 

 

HLASOVÁNO:  5 pro  0 proti  0 zdržel se 

 

Usnesení: Kulturní komise schvaluje zápis ze 7. jednání KK, konaného dne 24. 10. 2017. 

 

2. Žádost o poskytnutí dotace z rozpočtu Statutárního města Ústí nad Labem z Fondu RM 

v roce 2017 

Tereza Komanová – „Polské koncerty kapely Idio&Idio“. Žádost o poskytnutí dotace ve výši 11 

tis. Kč na dva koncerty ústecké kapely, které se uskutečnili ve Varšavě a Sochaczewi. 

Na základě bodového hodnocení a po diskuzi navrhuje komise poskytnutí dotace ve výši 5.000,- 

Kč. 

 



Návrh na usnesení: Kulturní   komise  RM  doporučuje poskytnutí finančního příspěvku Tereze 

Komanové na akci „Polské koncerty kapely Idio&Idio“ ve výši 5.000,- Kč. 

 

HLASOVÁNO:  5 pro  0 proti  0 zdržel se 

 

Usnesení: Kulturní   komise  RM  doporučuje poskytnutí finančního příspěvku Tereze 

Komanové na akci „Polské koncerty kapely Idio&Idio“ ve výši 5.000,- Kč. 

 

3. Žádost o změnu údajů v žádosti o poskytnutí dotací z Fondu Rady města 2017 

Na OKSS byla doručena žádost o změnu údajů dotace v oblasti kultury MgA. Terezy 

Chaloupkové na akci „Prodejní přehlídka designérů Design Box“. Tato změna se týká termínu 

konání akce. Komise bere tuto žádost na vědomí. 

 

Návrh na usnesení: Kulturní komise bere na vědomí výše uvedenou žádost MgA. Terezy 

Chaloupkové o změnu údajů dotace z Fondu Rady města  2017. 

 

HLASOVÁNO:              5 pro            0 proti               0 zdržel se  

 

Usnesení: Kulturní komise bere na vědomí výše uvedenou žádost MgA. Terezy Chaloupkové o 

změnu údajů dotace z Fondu Rady města 2017. 

 

4. Grantový systém a další způsoby financování kultury v letech 2018-2020 z rozpočtu města 

Ústí nad Labem 

Na minulém jednání byli členové komise seznámeni s připraveným dokumentem „Grantový 

systém a další způsoby financování kultury v letech 2018-2020 z rozpočtu města Ústí nad 

Labem“. Do pondělí 6. 11. 2017 byly zaslány vyjádření pouze Bc. Hyškové a Mgr. Kůrky. 

JUDr. Tajchnerová sdělila připomínky telefonicky. Věcné poznámky byly do dokumentu 

zapracovány. 

MUDr. Madar informoval členy komise, že návrh tohoto dokumentu byl rozeslán několika 

odborníkům v oblasti kultury. Připomínky či vyjádření zaslali 3 tito odborníci. I jejich návrhy 

byly do dokumentu zapracovány. 

Bc. Hyšková poděkovala vedení města za snahu prosazení víceletého financování v oblasti 

kultury, který je klíčovým posunem v oblasti podpory kultury ve městě ÚNL a zajistí kulturním 

institucím i pořadatelům dílčích kulturních akcí jistotu, stabilitu a možnost plánování v delším 

časovém období, navíc o výši finančního příspěvku budou vědět o řádově několik měsíců dříve, 

než tomu bylo doposud. Navíc příslib finančních prostředků ze strany města je jistou garancí 

solventnosti při hledání dalších partnerů či sponzorů akcím jak v ČR, tak v zahraničí. Do 

budoucna je nezbytné víceleté financování navázat na kulturní koncepci města. 

 

Tajemnice komise nastínila další postup s tím, že je do dokumentu třeba zapracovat i uzavření 

víceleté smlouvy, tedy v tomto případě na dva roky. Tento model úspěšně funguje v Praze i 

Plzni s tím, že je vždy v uzavřené smlouvě podmínka, že dotace bude vyplacena za předpokladu 

jejího schválení Zastupitelstvem města Ústí nad Labem v rozpočtu na příslušný rok, tedy dle 

aktuální finanční situace města. Nyní bude předložen tento dokument k vyjádření Radě města 

Ústí nad Labem a dále pak Zastupitelstvu města Ústí nad Labem v prosinci 2017. Před jednáním 

ZM bude dokument projednán se zástupci politických klubů. Pokud bude dokument schválen, 

bude v lednu 2018 vyhlášení samostatný dotační program s přesnými podmínkami, kategoriemi, 

hodnotícími kritérii atp. Předpokládá se, že v červnu 2018 by byly tyto dotace schváleny na rok 

2019 a 2020. Následně bude uzavřena smlouva. K samotnému vyplácení finančních prostředků 

však dojde nejdříve v lednu 2019 a lednu 2020 na základě schváleného rozpočtu města Ústí nad 

Labem.  

 



Návrh na usnesení: Kulturní komise RM doporučuje ke schválení dokument „Grantový systém 

a další způsoby financování kultury v letech 2018-2020 z rozpočtu města Ústí nad Labem“ vč. 

systému víceletých grantů. 

 

HLASOVÁNO:              5 pro            0 proti               0 zdržel se  

 

Usnesení: Kulturní komise RM doporučuje ke schválení dokument „Grantový systém a další 

způsoby financování kultury v letech 2018-2020 z rozpočtu města Ústí nad Labem“ vč. 

systému víceletých grantů. 

 

5. Různé 

- Výlepové plochy v Ústí nad Labem – náměstek primátorky MUDr. Madar informoval členy 

o vývoji situace ohledně výlepových ploch v Ústí nad Labem. V současné době probíhá 

analýza všech smluv, které má město vč. úřadů městských obvodů a příspěvkové organizace 

uzavřeny se společností Rengl s. r. o. Se zástupci této firmy bude poté vyvoláno jednání. 

 

- Bc. Hyšková – obeznámila KK a vedení o kritické situaci Galerie Emila Filly - V roce 2017 

opustila prostor Armaturky se svými aktivitami Fakulta umění a designu, která se významně 

podílela na spolupráci a zajištění finančních prostředků (nájemné prostor) také ve spolupráci 

s LVU – VUL, o. p. s. Galerie Emila Filly si však své místo v předlické „problematické“ 

čtvrti chce udržet – důvodů je hned několik – vrácení smysluplných aktivit do vybydlených 

čtvrtí, revitalizace staveb a provozu, využití potenciálu místa pro rozvoj kulturně-

společenských aktivit, budování nových vazeb na základech starých, existujících struktur 

(nebudování nového, ale využití starého nově). Na zajištění provozu je v současné době 

nedostatek finančních prostředků. Vedení města má projednat tuto situaci na samostatné 

schůzce s ředitelkou E. Mrázikovou. 

 

- Akční plán Strategie rozvoje města – vedoucí oddělení koncepcí Odboru strategického 

rozvoje Mgr. Jan Husák požádal o spolupráci při sestavování Akčního plánu platné Strategie 

rozvoje města pro rok 2018. Kulturní komise RM obdržela přehled projektů zařazených 

v oblasti kultura. Bodové hodnocení musí být odevzdáno nejpozději 10. 11. 2017. Po 

diskuzi bylo navrženo toto usnesení: 

Návrh na usnesení: Kulturní komise RM nebude bodově hodnotit jednotlivé projekty 

zařazené v Akčním plánu platné Strategie rozvoje města pro rok 2018  v oblasti kultura. 

Kulturní komise RM souhlasí se všemi záměry uvedenými v Akčním plánu, nicméně 

s ohledem na finanční náklady těchto záměrů není možné bodové hodnocení bez detailního 

seznámení s nimi. 

 

HLASOVÁNO:              4 pro            0 proti               0 zdržel se  

 

Usnesení: Kulturní komise RM nebude bodově hodnotit jednotlivé projekty zařazené 

v Akčním plánu platné Strategie rozvoje města pro rok 2018  v oblasti kultura. Kulturní 

komise RM souhlasí se všemi záměry uvedenými v Akčním plánu, nicméně s ohledem na 

finanční náklady těchto záměrů není možné bodové hodnocení bez detailního seznámení s 

nimi. 

 

 

 



Další jednání Kulturní komise RM  

se uskuteční v pondělí 11. 12. 2017 od 14.00 hod. 

(místo bude upřesněno) 

 

 

 

Zapsala:  Bc. Martina Čmejlová  _______________________ 

  

 

 

Ověřil:  Jan Dorant      _______________________ 

 

 

 

 

 

  ________________________      __________________________ 

       Bc. Barbora Hyšková                     Jaroslav Pém 

  členka                              předseda komise 


